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ČESKO: Ministr zahraničí Tomáš Petříček se na svém blogu a profilech na sociálních sítích věnuje
perspektivám zavedení covidových pasů. Považuje to za nejdůležitější pas po roce 89, který podle něj
obyvatelstvo vrátí do „normálu“. Co na toto ministrovo nadšení lidé?

„Říkejme mu, jak chceme, ale sám už bych ho chtěl držet v ruce, protože nám pomůže dělat věci, jak
jsme byli ještě nedávno zvyklí. Europoslance (a nejen je) teď čeká obtížná, ale nutná diskuse, protože
na cestě k jedné ze základních svobod – volnému pohybu osob – musíme najít v Evropě čistou shodu,“
napsal ministr v úvodní části svého příspěvku.

Vyslovil přesvědčení, že se je do léta podaří zavést. Podle šéfa diplomacie zbývá jen se shodnout na
jednotných parametrech, přijatelných v Řecku stejně jako v Bruselu.

„Můžeme mít odlišné názory na spravedlivost distribuce vakcín do jednotlivých členských zemí, na
export v Evropě vyrobených vakcín mimo EU, a také tyto věci nahlas diskutujeme. Ale zároveň
musím uznat, že Komise udělala v přípravě Covid pasu velký pokrok,“ podotkl ministr.
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V pasu vidí nástroj k uvolnění opatření, která budou pro očkované nadále zbytečná.

„Dokážu si dobře představit, že bude fungovat nejen pro cestování za rodinou, prací
nebo dovolenou, ale i pro návrat k normálnímu životu doma. Pro návštěvu koncertu,
divadla či posilovny,“ nastínil perspektivy Petříček.

Podle jeho slov pas dává možnost bezpečně otevřít hospody, stadiony, školy.

„Jeho vydáním svitne naděje konce života v demotivujících opatřeních. Tuhle naději už nutně
potřebujeme,“ zdůraznil.

Petříček upozornil, že nepůjde o žádný galaktický Multipass.

„Technologicky můžeme dát dokumentu podobu obyčejného QR kódu v mobilu. Půjdu-li na koncert,
společně se vstupenkou ukážu i to, že jsem očkován, že mám po prodělaném onemocnění protilátky
nebo se mi zobrazí výsledek aktuálního PCR testu. Tímto krokem si vytvoříme bezpečná místa k
setkávání, kterými se postupně stanou všechny prostory a podniky, u kterých už jsme možná i
zapomněli, že byly kdy otevřené,“ věří politik.

V této souvislosti poukázal na takové země, jako Izrael a Katar, kde podobný systém úspěšně vrátil
život do starých kolejí.

„Cestování bude možné i bez očkování. Veškeré diskuse o diskriminaci neočkovaných jsou možná
zbytečně přepjaté. Víme všichni, že je řada lidí, kteří se ze zdravotních důvodů očkovat nemohou.
Dostane se jim stejných možností, ale cesta k nim bude logicky složitější a méně komfortní, protože
stejnou ochranu jako očkování nahradí jen více povinností. Třeba požadavek na testování v cílové
zemi, povinná domácí karanténa v hotelu a pravidelné testování. Všichni, kdo si tuto cestu zvolí nebo
budou muset zvolit, by měli myslet na to, že větší povinnosti jsou v zájmu ochrany životaschopnosti
celého Covid pasu. Na úspěchu projektu nestojí jen svobodné cestování, ale i záchrana podnikání,
vzdělávání, kultury a normálního života,“ pokračuje ve svých myšlenkách Petříček.

Téma očkování politik ve svém statusu ještě rozšířil.

„Nikdy, při jakékoliv vakcinaci, se nepočítá s tím, že budou účinně naočkováni úplně všichni. Nikdy
nebylo a není proočkováno sto procent populace. V dobře proočkované populaci ale nejsou
neočkovaní jednotlivci hrozbou. Nesmí jich být ale zbytečně mnoho,“ uvedl.

Petříček považuje za důležité, aby se skupina lidí, kteří nejsou očkováni nebo nezískali imunitu
proděláním nemoci, postupně snižovala.

Padla zmínka i o schválení vakcín.

„Další otazník, který nad Covid pasem visí, je jaké očkovací látky bude Evropa uznávat. Zda pouze ty,
které schválila Evropská léková agentura EMA, nebo i další, jako je třeba SPUTNIK V, který některé
země testují, ale evropskou certifikaci zatím nezískal. Současný stav návrhu rovněž nechává prostor
pro vyjádření národních autorit, což je v našem případě SÚKL,“ poznamenal.

Ministr se přiklání k tomu, aby Covid pas obsahoval jenom ty látky, které budou schválené EMA.

„Pokud se certifikační proces podaří, může to být brzy i SPUTNIK V či látky dalších výrobců,“ napsal
šéf diplomatického resortu.



Tyto výroky ministra stačily k tomu, aby pořádně naštval lidi.

„Nebyl jste to Vy, kdo ještě před několika měsíci vykřikoval, že s očkovacími pasy Česká republika
nesouhlasí?“ dotazuje se Veronika Höffnerová.

„Pane ministře, zkuste se místo ód na kdejaké bruselské hlouposti trochu zamyslet. Narychlo
spíchnutá vakcína, pořádně neotestovaná, schválená pod politickým tlakem, mající nežádoucí

vedlejší účinky. A očkovaní budou možná bez příznaků, ale jako roznašeči viru. K čemu to bude?“ ptá
se Stanislav Pospichal.

„Takže tímto Schengen padl…“ konstatoval uživatel s nickem Prema.

„To myslíte vážně? To je porušování lidských práv. Je mně líto, že se na tom podílíte,“ zareagovala
Ludmila Vlčková.

„Lidé půjdou do ulic a bude to velmi zlé. Velmi zlé,“ varuje Petr Burda.

„Strč si ho do prdele a tyčinkou ho utěsni, Ty vlastizrádce!!!!!“ doporučil Renislav Obecný.
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